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Reform des Europäischen Emissionshandels (EU ETS)
The EU Emissions Trading System (EU ETS) Review

14.11.2016 // beginning 6.30 pm

Program 
6.30 – 6.45 pm Welcome coffee

6.45 – 7.00 pm  Keynote speech by  
Franz-Josef Lersch-Mense 
Minister for Federal Affairs, Europe and the 

Media of North Rhine-Westphalia and Head of 

the State Chancellery

7.15 – 8.30 pm Panel discussion

from 8.30 pm Reception

Über die Auswirkungen der Reform der ETS-Richtlinie 
diskutieren:  
Panel discussion about the impacts of the reform  
of the ETS directive with:

Peter Zapfel    European Commission (DG Clima)

Eva Palacková    Slovak Presidency of the Council of the EU

MEP Jens Geier    European Parliament (ITRE)

Femke de Jong       Carbon Market Watch

Hendrik Kafsack Host, Brussels correspondent,  

    Frankfurter Allgemeine Zeitung



Panel discussion
Ausgangspunkt // Starting Point

Die Europäische Kommission hat im Sommer 2015 den ETS-Reformvorschlag für die 
 vierte Handelsperiode vorgelegt. Nach einem Jahr intensiver Verhandlungen und nachdem 
alle Änderungsvorschläge und Positionen weitgehend bekannt sind, diskutieren Vertreter 
der drei  EU-Institutionen die neuesten Entwicklungen. 
The European Commission has published in 2015 the proposal for a review of the ETS 
directive for the fourth trading period. After one year’s worth of negotiation and after 
having all amendments and positions on the table, we bring together the institutional 
stakeholders on one panel to screen recent developments.

Herausforderung // Challenges

Nach der Einigung bei der Pariser Klimaschutzkonferenz (COP21): Wie können sowohl 
die EU-Klimaziele erreicht als auch die Wettbewerbsfähigkeit der europäischen Industrie 
durch ein neues ETS-System gestärkt werden? Was kann von den Trilogverhandlungen in 
2017 erwartet werden? 
After the COP21 compromise: How can the two targets of reaching the European climate 
objectives and strengthening the competitiveness of the European industry be combined? 
What can be expected from the Trialogue negotiations forthcoming in 2017?

Im Anschluss laden wir zu einem Empfang ein.
The debate will be followed by a reception.

Liebe Gäste // Dear Guests,
aufgrund der Sicherheitslage sind einige zusätzliche Maßnahmen getroffen worden. So können wir 
nur diejenigen Gäste zur Veranstaltung begrüßen, die sich angemeldet haben und sich am Eingang 
mit Personalausweis etc. ausweisen können. Wir bitten um Ihr Verständnis.

We would like to inform you that as a result of the current security situation some  additional 
measures had to be taken. Only guests which have registered in advanced for the event and could 
identify themselves at the entrance by their ID card can be  welcomed. We sincerely apologize for 
any inconvenience this may cause.

Representation of the State  
of North Rhine-Westphalia
Rue Montoyer 47
1000 BrusselsWir freuen uns über Ihre Anmeldung unter:  

Please register: 

event.nrw@lv-eu.nrw.de


